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Uprzejmie informuję Pana Ministra, że do Rzecznika Praw Obywatelskich zwracają się

lekarze zainteresowani podnoszeniem kwalifikacji, w sprawie drastycznego w porównaniu z latami

poprzednimi obniżenia liczby płatnych etatów, umożliwiających uzyskanie specjalizacji. W ocenie

zainteresowanych, liczba etatów rezydenckich przyznanych zakładom opieki zdrowotnej w

poszczególnych województwach zdecydowanie odbiega od realnego zapotrzebowania na lekarzy

specjalistów. Niezależnie od własnych aspiracji i perspektyw zawodowych, skarżący się wskazują

postępujący niedobór lekarzy - specjalistów w wielu dziedzinach medycyny, mogący w bliskiej

przyszłości poważnie utrudnić normalne funkcjonowanie systemu ochrony zdrowia. Szczególnie

krytycznie oceniana jest sytuacja w Warszawie, gdzie liczba takich etatów zmniejszona została z

300 w latach poprzednich, do ok. 100 w roku bieżącym.

W związku z powyższym, na podstawie art. 13 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 15 lipca 1987 r.

o Rzeczniku Praw Obywatelskich (tekst jedn. Dz. U. z 2001 r. nr 14 poz. 147), zwracam się do

Pana Ministra o wyjaśnienia, dotyczące założeń polityki kształcenia podyplomowego lekarzy, z

uwzględnieniem zasad ustalania limitów etatów rezydenckich umożliwiających uzyskanie

specjalizacji, a także przyczyn istotnego zmniejszenia w roku bieżącym liczby tych etatów. Bardzo

proszę także o informację, dotyczącą prognozowanego zapotrzebowania na lekarzy specjalistów

oraz o ocenę, czy obecnie skala kształcenia lekarzy - specjalistów pozostaje w prawidłowej relacji

do tego zapotrzebowania.
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